
 

 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Αθήνα, 16/5/2025 

 

Του:  Βιλιάρδου Βασίλειου, Βουλευτή Β1' Βορείου Τομέα Αθηνών 
  

ΠΡΟΣ:  Τον κ. Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας   
 

ΘΕΜΑ:  «Ανάγκη χαρτογράφησης του δυναμικού των Βιολογικών Σταθμών 

Επεξεργασίας και Καθαρισμού Λυμάτων» 
 

Κύριε Υπουργέ, 

Σύμφωνα με το Νόμο 1650/1986 (Προστασία του Περιβάλλοντος), η κυβέρνηση έχει τη 
δεσμευτική υποχρέωση θέσπισης και κατασκευής κατάλληλων «μηχανισμών για την 
προστασία του περιβάλλοντος, έτσι ώστε ο άνθρωπος, ως άτομο και ως μέλος του κοινωνικού 
συνόλου, να ζει σε ένα υψηλής ποιότητας περιβάλλον, μέσα στο οποίο να προστατεύεται η 
υγεία του και να ευνοείται η ανάπτυξη της προσωπικότητάς του». Μία από τις πηγές ρύπανσης 
των υδάτων της χώρας μας (θάλασσας και υδροφόρου ορίζονται) γνωρίζουμε ότι είναι τα 
αστικά απόβλητα, δηλαδή, οι αποχετεύσεις κάθε είδους. Σε περιοχές ευρισκόμενες, είτε εντός, 
είτε εκτός σχεδίου πόλεως, που δεν διαθέτουν κεντρικό σύστημα απορροής λυμάτων, μη 
στεγανοποιημένοι βόθροι και παράνομα δίκτυα αποχέτευσης μολύνουν, τόσο τον υδροφόρο 
ορίζοντα, όσο και την εγγύς θάλασσα. Για την αποτροπή της ρύπανσης και γενικότερα, της 
υποβάθμισης του περιβάλλοντος από τα αστικά λύματα, προηγούμενες κυβερνήσεις πήραν 
επί τούτου μέτρα και χρηματοδότησαν την δημιουργία των Βιολογικών Σταθμών Επεξεργασίας 
και Καθαρισμού Λυμάτων.  
 

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,   

 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Ποια είναι φέρουσα ικανότητα (δηλαδή πόσος όγκος λυμάτων και από πόσα άτομα, σε 
ημερήσια και μηνιαία βάση μπορεί να απορροφηθεί) κάθε ενός Βιολογικού Σταθμού, ως άνω, 
που λειτουργεί στην Ελλάδα;  
 
2. Πόσοι από τους υπάρχοντες ως άνω Βιολογικούς Σταθμούς εξασφαλίζουν τριτοβάθμια 
επεξεργασία για την απορροή μόνο καθαρού νερού;  
 
3. Τα στερεά απόβλητα που υποδέχονται οι υπάρχοντες ως άνω Βιολογικοί Σταθμοί πώς 
επεξεργάζονται ή αδρανοποιούνται;  
 
4. Πόσοι από τους υπάρχοντες ως άνω Βιολογικούς Σταθμούς δεν λειτουργούν πλήρως, μη 
επιτυγχάνοντας το 100% των δυνατοτήτων τους;  
 
5. Πόσες ξενοδοχειακές Μονάδες και περιοχές υψηλής τουριστικής επιβάρυνσης διαθέτουν 
Βιολογικούς Σταθμούς για την 100% κάλυψη των σχετικών αναγκών τους;  
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6. Επειδή ο πληθυσμός της Ελλάδας πενταπλασιάζεται καθ’ όλη τη διάρκεια της τουριστικής  
περιόδου, μπορείτε να μας διαβεβαιώσετε ότι αυτό έχει μηδενικές επιπτώσεις στο περιβάλλον, 
λόγω υπερφόρτωσης των Βιολογικών Σταθμών Επεξεργασίας και Καθαρισμού Λυμάτων; ( βλ. 
https://iefimerida.gr/oikonomia/ayxithike-98-i-toyristiki-kinisi-2024…)  
 
7. Ποια Κέντρα Φιλοξενίας Μεταναστών και προσφύγων ανά την Επικράτεια, δεν διαθέτουν 
επαρκείς υποδομές Βιολογικών Σταθμών Επεξεργασίας και Καθαρισμού Λυμάτων; 
 

 

Ο ερωτών βουλευτής 

 

ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ 

 

 




